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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare
och tid för justering, anmälan av protokollet från förra
sammanträdet
Dagordningen godkändes med tillägg under § 6 Övriga frågor.

Protokolletjusteras av ordföranden och vice ordföranden
tisdagen den 8 mars.

Protokollet från rådets sammanträde den 31 januari 2022
anmäldes och lades till handlingarna.

§ 2 Besök Charlotte Lindeborg, enhetschef
beställarenheten äldre
Charlotte informerar och svarar på rådets frågor om det arbete
som utförs inom beställarenheten och pandemins eventuella
påverkan på efterfrågan gällande platser inom särskilt boende för
äldre. Charlotte beskriver processen för beslutsfattande om
beviljande av insatser och vilka kriterier som finns till grund för
beviljande av insatser. Kriterierna är desamma inom Stockholms
stad.
I de fall en överklagan, gällande avslagsbeslut, inkommer till
beställarenheten skickas den skyndsamt in till förvaltningsrätten
för prövning.

§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 17 mars
Ärende nr 4:
Bygg ut och utveckla utegymmetpå Gubbängsfältet
Svarpå två medborgarförslag
Dnr FAR 2021/597
Rådet ansluter till förvaltningens förslag.

Ärende nr 5:
Sätt upp korgarför discgolfpå Gubbängsfältet
Svar på medborgarförslag
Dnr FAR 2021/596
Rådet ansluter till förvaltningens förslag.

Justerarnas signaturer
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Rådet ställer frågan till förvaltningen om det utretts vilka
konsekvenser som blir för de redan fasta anläggningarna och om
de fria ytorna som finns idag kommer att begränsas? Om så är
fallet, till vilken omfattning begränsas ytorna?
Förvaltningen återkommer.

Årende nr 6:
Finns det en tystnadskultur i stadsdelsförvaltningen och/eller
nämnden?
Svar på skrivelse från SD
Dnr FAR 2021/757
Rådet anser inte att skrivelsen är besvarad i sin helhet utan att
förvaltningen enbart svarat på frågan tre.

Årende nr 8:
Föreningsbidrag 2022
Dnr FAR 2022/95
Rådet önskar förtydligande om definition och kriterier för
målgrupperna prioriterad målgrupp respektive seniorer.
Förvaltningen återkommer i frågan.

Ärende nr 10:
Ideburet offentligtpartnerskap (!OP) medFarstaföreningsråd
om nationaldags- och midsommarfirande
Dnr FAR 2021/836
Rådet ansluter sig till förvaltningens förslag.

Ärende nr 11:
Ideburet offentligtpartnerskap (!OP) medFOC Farsta Ishockey
om en syntetisbana i Hökarängen
Dnr FAR 2022/74
Rådet ansluter till förvaltningens förslag.

; (fltv-~ '/()
Justerarnas sign turer
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Ärende nr 12:
Brukarundersökning 2021 inom äldreomsorgens dagverksamhet
Dnr FAR 2022/26
Rådet anser att brukarundersökningens svarsfrekvens är för låg
för att kunna dra slutsatser. Den låga svarsfrekvensen utgör inte
en tillförlitlig svarsfrekvens.

Ärende nr 17:
Revideradframkom/ighetsstrategi
Svarpå remissfrån kommunstyrelsen
Dnr FAR 2021/849
Rådet ansluter till förvaltningens svar på remissen. Rådet betonar
dock att remissen borde behandlat trafiksituationen som helhet på
ett mer konkret sätt även trafikens påverkan på luften inkluderat.
Det är angeläget att trafiksituationen i planering nybyggnation i
förtätade områden beaktas utifrån samtliga aspekter för alla
trafikanter samt den kollektiva trafiken.

Ärende nr 19:
Rapportering till !VO av ej verkställda gynnande beslutför
kvartal 4 år 2021
Dnr FAR 2022/38
Rådet har inget att erinra.

§ 4 Information från förvaltningen
Förvaltningen informerar och svarar på frågor om följande.

Svar från förvaltningen på frågor ställda av rådet på
föregående sammanträde den 31 januari.

Ärende nr 6:
Stora regnmängder och översvämningar
Svar på skrivelsefrån SD
Dnr FAR 2021/848
Rådet ber om förtydligande av analysen på sidan 3 "Kostnader
för översvämningar kan drabba enskilda fastighetsägare och
därmed kan kommunen eventuellt inte räkna hem investeringen,
men förhoppningsvis kan samhället i stort göra det."
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Svar: Analyser av huruvida nyttan står i proportion till
kostnaderna är komplicerade. Man måste dels se till nyttan över
lång tid, dels se till nyttan ur ett samhällsekonomisktperspektiv.
Investeringar som syftar till att hantera till exempel häftiga
skyfall ska vägas mot kostnaderför översvämningar. Beträffande
tid- vi vet inte när eller ens om vifår nytta av investeringen. En
nedgrävd växtbädd kan mildra effekterna av ett skyfall - men det
är svårt att säga när effekten/nyttan sker och det är svårt att
utvärdera hur situationen skulle ha varit utan investeringen.
Kostnadenför investeringen ska vägas mot kostnaderför
översvämningar. Det senare är kostnader som kan drabba
enskildafastighetsägare och därmed kan kommunen/nämnden
eventuellt inte räkna hem investeringen, menförhoppningsvis kan
samhället i stort göra det.

Ärende nr 7:
Stora parkinvesteringar 2023-2025
Dnr FAR 2022/4
Rådet ber om ett förtydligande om var entren till Majroskogen
planeras, vid Tallkrogssidan eller vid Majrovägen.
Svar: Det blir sannoliktflera. På sidan 10 och 11 i nämndens
parkplan/rån 2017 kan man läsa mer om arbetet.
parkp/an-färsta---beskrivn ing-av-parker. pd( (start. s/ockholm)

§ 6 Övrigafrågor iprotokolletfrån sammanträdet den 31 januari
2022
Rådet efterfrågar en sammanställning över vilka regler och krav
staden har gällande halkbekämpning.
Rådet lyfter fram att halkbekämpningen är bristfällig och efterfrågar
vilka krav som kan ställas på halkbekämpning i staden och Farsta
stadsdelsområde.
Svar: Lite kort om snöröjning. Stadsdelsnämnden ansvararför
snöröjningpåparkvägar. Trafiknämnden ansvararför bilvägar
och torg. Urförvaltningens rutinför uppföljning:
Avtalet med entreprenören
Kort om nuvarande avtal beträffande snöröjning och
halkbekämpning:

Justerarnas signaturer
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Entreprenören startar utan direktbeställningfrån oss. De
harjour.
Snöröjning startar när snödjupet är 3 cm torrsnö eller 1,5
cm blötsnö.
Halkpådrag startar när plusgrader går till minusgrader

Olika vägnät har olikaprioritetsnivå
Gult vägnät är mestprioriterat. Arbete ska hapåbörjats
såfort startkriterium är uppfyllt. Arbetet ska ha avlutats
max 4 timmar efterpåbörjadplogning.
Brunt vägnät är mindre prioriterat. Arbete ska ha
påbörjats såfort startkriterium är uppfyllt. Arbetet ska ha
avlutats max 14 timmar efter påbörjadplogning.

Verksamhetsberättelse med bokslutför 2021
Ärendet var inte färdigt då övriga handlingar skickades ut till
rådet inför föregående sammanträde den 31 januari.
Förvaltningen informerar om verksamhetsområdet äldreomsorg i
verksamhetsberättelsen.

Covid-19
Boende inom vård- och omsorgsboende erbjuds vaccinering av
dos 4. Vaccinationerna är i slutfasen.

Extraordinära händelser
Kontinuitets- och beredskapsplaner finns för att säkerställa
ordinarie verksamhet vid extraordinära händelser.

Språksatsning inom äldreomsorgen
Inom hemtjänstenheterna och vård- och omsorgsboenden har
undervisning av en SFI-lärare startat och kommer att fortsätta
under våren.

Digital fixare
Tjänsten Digital fixare finns nu inom förvaltningen. Tjänsten
omfattar 50 procent och finns inom den förebyggande enheten,
avdelningen för äldreomsorg. Informationsbroschyrer är under
framtagande.

~w;
Justerarnas signaturer
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§ 5 Genomgång av balanslista
Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor,
besök och liknande - se bilaga.

Rådet önskar bjuda in någon representant för avdelningen för
stadsutveckling för dialog om stadsmiljön samt dragning av
ärendet Stora regnmängder och översvämningar. Svarpå
skrivelsefrån SD
Dnr FAR 2021/848

Rådet önskar också bjuda in Äldreombudsmannen i Stockholms
stad och samordnaren för den öppna seniorverksamheten.

§ 6 Övriga frågor

Ett förebyggande arbete för äldre i Farsta
Alexandra Posacki och Wåge Johansson är pensionärsrådets
representanter i förvaltningens samarbetsgrupp, Ett förebyggande
arbete för äldre i Farsta. Alexandra redogör för gruppens senaste
möte då diskussionerna utgick från Handlingsplan för en
Äldrevänlig stad. Handlingsplanen omfattar fem
utvecklingsområden: Delaktighet och inflytande, Samverkan och
partnerskap, Social inkludering, Bostäder och stadsmiljö samt
Kommunikation och information.

Senioranpassat utegym i Sköndal
Ing-Marie Svensson, Berit Johansson och Gunnar Björkman
deltog på dialogträffen, anordnad av förvaltningen, och berättar
om tilltänkta platser för ett utegym samt att information och
förevisning givits om redskap för utegymmet. Dialogträffen var
väl genomförd. Pensionärsrådet ställer sig positivt till den här
typen av dialogträffar och hoppas på fler dialogträffar av den
typen.

Besök i verksamhet, äldreomsorg
Rådet ställer frågan till förvaltningen om möjligheten att göra
besök inom äldreomsorgens verksamheter. Rådet har tidigare
besökt Edö vård- och omsorgsboende innan ombyggnationen och

,~r;Jr
Justerarnas sign~r
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vill gärna göra ett återbesök i de nya lokalerna. Förvaltningen och
rådet för vidare dialog om besök.

§ 7 Sammanträdet avslutas
Ordföranden avslutade sammanträdet.

✓-~ 56J,
Justerarnas signat~



Bilaga

Pensionärsrådets balanslista över kommande besök, frågor mm

Besök, fråga Väcktes när Tas upp när

Avdelningen för stadsutveckling 7 mars 2022 2022

Hannes Hellgren, samordnare öppna 7 mars 2022 2022
seniorverksamheten, förebyggande enheten

Äldreombudsman 7 mars 2022 12
september
2022

Mätperiod Seniorverksamhetens redogörelse för 22 februari 2021 Avvaktar
deltagande män i verksamhetsberättelsen. 2022

Besök av dietist Lisa Sundberg 19 augusti 2019 Avvaktar
2022

Besök av Farsta Centrums nya ägare Stadsrum 7 december 2020 Avvaktar
Fastigheter 2022

Eventuellt besök av Lars Sande, Äldrecentrum 24 februari 2020 Avvaktar
2022

Besök av Petra Ulmanen. 3 december 2018 Avvaktar

Förvaltningen har fortsatt kontakt med Petra Ulmanen 2022
som kan komma och presentera resultaten i rapporten
som handlar om intervjustudien med de mest sjukas
äldre anhöriga. Rapporten kommer eventuellt att vara
klar vintern 2020/2021.

Balanslistan uppdaterades senast den 7 mars 2022


